

Title (en)

Process and system for validating and verificating mailpieces

Title (de)

Verfahren und System zur Bestätigung und zur Prüfung von Poststücken

Title (fr)

Procédé et système pour la validation et la vérification d'envois postaux

Publication

**EP 1762986 A2 20070314 (FR)**

Application

**EP 06120224 A 20060906**

Priority

FR 0509184 A 20050909

Abstract (en)

The method involves capturing, by a sender, a unique identification number incorporated in a mail article during manufacturing of the mail article. An amount payable for sending the article to a recipient of the article is determined. The number is transmitted to a provider's computer server (18) together with a determined payable amount. The payable amount is debited from the sender's account managed at the server, and a confirmation of payment constituting a proof of franking is received. Independent claims are also included for the following: (1) a mail article for implementing mail validation method (2) a method for verifying a mail article at a receiving office of a mail distribution service (3) a mail validation terminal.

Abstract (fr)

Procédé de validation d'articles de courrier par un expéditeur en vue de leur remise à un service de distribution de courrier dans lequel les articles de courrier sont remis par l'expéditeur au service de distribution de courrier sans apposition d'aucune marque postale, les articles de courrier comportant chacun lors de leur fabrication un numéro d'identification unique et ce numéro étant après capture par l'expéditeur transmis à un serveur avec un montant à payer déterminé par l'expéditeur, la confirmation du paiement par débit du compte de l'expéditeur dans le serveur valant affranchissement. L'invention concerne également un article de courrier et des terminaux de validation et de vérification de courrier.

IPC 8 full level

**G07B 17/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**G07B 17/00435** (2013.01 - EP US); **G07B 2017/00443** (2013.01 - EP US); **G07B 2017/00725** (2013.01 - EP US)

Citation (examination)

EP 1477937 A2 20041117 - PITNEY BOWES INC [US]

Cited by

EP2202692A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HU IE IS IT LI LT LU LV MC NL PL PT RO SE SI SK TR

Designated extension state (EPC)

AL BA HR MK YU

DOCDB simple family (publication)

**EP 1762986 A2 20070314; EP 1762986 A3 20070912; FR 2890771 A1 20070316; FR 2890771 B1 20071214; US 2007067248 A1 20070322**

DOCDB simple family (application)

**EP 06120224 A 20060906; FR 0509184 A 20050909; US 47086106 A 20060907**